
Lärarförbundet om medborgarförslag av utvidgning av förskolan Björnlandet gård.

Lärarförbundet håller inte med Stadsdelsförvaltningens förslag om att neka till utvidgning av förskolan 
Björnlandets gård.

Lärarförbundet anser att medborgarförslaget bör bifallas av SDN.

När förskolorna Sandön, Rödeken, Fjällklockan, Ängsklockan och Björnlandet byggdes i Norra 
Djurgårdsstaden var inte Lärarförbundet inbjudet av stadsdelsförvaltningen att granska ritningar av 
vare sig lokaler eller förskolegårdar. Det strider mot arbetsmiljölagen, kap. 6 § 4.

”Skyddsombud skall delta vid planering av nya eller ändrade lokaler, anordningar, arbetsprocesser, 
arbetsmetoder och av arbetsorganisation liksom vid planering av användning av ämnen som kan 
medföra ohälsa eller olycksfall.” 

De beslut som då togs gjordes av Stadsdelsförvaltningen.
Därför får de synpunkter Lärarförbundet kunde ha haft då om utsläppsgårdar, lämnas på detta vis.

Nu finns en reell möjlighet att rätta till 5,14 kvadratmeter per barn i en s.k. utsläppsgård på förskolan 
Björnlandet, som inte fungerar för verksamheten, vilket beskrivs i Medborgarförslaget.
Boverket rekommenderar 40 kvadratmeter gård per förskolebarn vid byggande av nya förskolor. De 
s.k. utsläppsgårdarna i olika stadsdelar i Stockholms stad blir med jämna mellanrum belysta i pressen. 
Det fastslås gång efter annan att ekonomiska hänsyn får gå före barns bästa och barns hälsa.

Ny forskning av Daniel Berglind på Karolinska Institutet visar, att barn som har tillgång till egen stor 
gård rör sig mer eftersom de inte är beroende av att ha tillräckligt med personal för att kunna lämna 
gården. Och barn som rör sig mer, bygger ett starkt skelett och benstyrka i barn och ungdomsåren. I 
vuxen ålder kan man bara upprätthålla den styrka i skelettet som byggts upp i ung ålder, inte bygga 
nytt. 
Barn sitter alltmer stilla idag i vår digitala värld, både i förskolan och på fritiden. Att barn har gårdar 
med bra utrymme att röra sig på är alltså av största vikt för barns hälsa i framtiden.

Nekandet till utvidgning av gården rimmar dessutom dåligt med Kommunfullmäktiges mål om varje 
förskolas alla avdelningar ska upprätta en egen rörelsestrategi, just för att barn behöver röra på sig 
mer. Utomhus finns yta att röra sig på så man blir svettig och den möjligheten bör inte var beroende av 
om det finns tillräckligt med personal, så att gården kan lämnas för att besöka olika parklekar.

Lärarförbundet menar att här finns en reell möjlighet att utvidga Björnlandets förskolegård.
Det är svårare med övriga nämnda förskolor, men det vore väl fantastiskt om en förskolorna i NDS 
med trång utsläppsgård, kunde få en bättre större gård.

Vilket är viktigast: 

- Att bevara ett öppet grönt stråk mellan Hjorthagen och Nationalstadsparken som SDF föreslår?
  (Det försvinner bara delvis)
  eller
- Att ge barn möjlighet till en bättre framtida hälsa med en utvidgning av Björnlandets
  förskolegård enligt medborgarförslaget?
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